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§ 2 Revidering av Livsmedelsprogrammet
§ 3 Taxor och avgifter för Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund 2021
§ 4 Förslag om att inte införa valfrihetssystem (LOV) i särskilt boende för äldre

§ 5 Svar på motion om en ren och prydlig kommun - Pär-Göran Björkman (S), 
Björn Wallin Salthammer (S) och Anita Hedén Unosson (S)

§ 6 Svar på motion om framtagande av en långsiktig plan för Nolhaga slott och 
park - Pär-Göran Björkman (S), Simon Waern (S) och Camilla Stensson (S)

§ 7 Svar på motion om NPF-säkrad gymnasieutbildning - Camilla Stensson (S), 
Anton César (S) och Simon Waern (S)
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§ 16 Rekryterings- och avgångsprocess
§ 17 Redovisning av delegeringsbeslut
§ 18 Meddelanden
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-02-08

Utdragsbestyrkande

§ 1

Information och överläggningar

 
A/ Planprioritering 2021-2022
 
B/ Revidering av Livsmedelsprogrammet
 
C/ Handlingsplan informationssäkerhet i Alingsås kommun 2021
 
D/ Rekryterings- och avgångsprocess
 
E/ GR-information och övrig information
    -GR förbundsstyrelse, översyn av politisk organisation

F/ Kommundirektörens information
    -Covid-19, nuläge
    -näringslivsstrategiskt program
    -planering för förvaltningssammanslagning miljö- och samhällsbyggnadskontoret
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-02-08

Utdragsbestyrkande

§ 2  2018.731 KS  

Revidering av Livsmedelsprogrammet 

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige antog den 10 juni 2015 § 88 Livsmedelsprogram för Alingsås kommun. 
Livsmedelsprogrammets funktion är att ange inriktning för de kvalitetskrav som kommunen 
skall ställa på de livsmedel som används i de olika verksamheterna.

Ärendet avser revidering av antaget livsmedelsprogram utifrån nuvarande riktlinjer. Barn- och 
ungdomsförvaltningen fick i samband med att livsmedelsprogrammet antogs i uppdrag att 
inför revidering av livsmedelsprogram se över reglering av livsmedelstillsatser.

Beredning
 
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 24 november 2020 lämnat följande yttrande:
 
Förslag till reviderat livsmedelsprogram för Alingsås kommun är framtaget av kommunens 
kostenhet vid barn- och ungdomsförvaltningen. Under arbetets gång har processen och 
förslag till avgränsningar stämts av med respektive förvaltning och kommunledningskontoret.

Livsmedelsprogrammets funktion är att ange inriktning för de kvalitetskrav som kommunen 
kommer att ställa på de livsmedel som används i de olika verksamheterna. Programmet skall 
utgöra ett underlag för att kommunens nämnder och bolag i upphandlingar av måltider och 
livsmedel, samt vid avrop, skall kunna ställa rätt kvalitetskrav utifrån tillgängliga ekonomiska 
resurser och förhållanden i övrigt.

Programmet innehåller följande delar: Mål och syfte, Avgränsningar, Inriktning för olika 
livsmedelsgrupper, Inriktning för etiska livsmedel, Inriktning för tillsatser, 
Upphandlingsmyndighetens kriterier, Uppföljning och kontroll och Revidering av program. En 
översyn har gjorts av reglering av livsmedelstillsatser som innebär att de tillsatser som 
används är godkända av livsmedelsverket.

Frågor av ren upphandlingskaraktär ingår inte i Livsmedelsprogrammet utan hanteras inom 
kommunens riktlinjer för upphandling. Hantering och redovisning av livsmedelstillsatser 
kommer att kravställas vid ny kostupphandling.

Programmet har även uppdaterats utifrån nuvarande lagstiftning och livsmedelsstrategi för 
Sverige. Riksdagen godkände i juni 2017 regeringens förslag om mål för en svensk 
livsmedelsstrategi för tiden fram till 2030. Livsmedelsstrategins syfte är att uppnå en 
långsiktigt hållbar och konkurrenskraftig livsmedelskedja. Avsikten är att 
livsmedelsproduktionen ska öka, miljömålen ska nås och strategin ska bidra till en hållbar 
utveckling i hela landet.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-02-08

Utdragsbestyrkande

KS § 2, forts

Enligt Livsmedelsstrategi för Sverige är målsättningen att andelen ekologiska livsmedel ska 
uppgå till 60 % 2030. Idag uppgår andelen ekologiska livsmedel till 20 % för kommunen som 
helhet. I det reviderade livsmedelsprogrammet framgår att närproducerade och ekologiska 
livsmedel ska öka vilket behöver kravställas i upphandlingen. I det kommande arbetet är det 
viktigt att hitta nya former för att utöka andelen närproducerat och ekologiska livsmedel, samt 
att utveckla menyerna utifrån såväl livsmedelsprogrammets inriktning som brukarnas 
önskemål. En ytterligare parameter i menyarbetet är livsmedelsverkets rekommendationer 
om att minska köttmängd dvs rött kött och charkprodukter och istället servera mer vegetarisk 
kost, ägg, fisk och fågel. Genom menyarbetet kan val av livsmedel som ökar andelen 
närodlade och ekologiska livsmedel göras i relation till att öka andelen vegetarisk kost.

Utifrån nuvarande entreprenör och nuvarande avtal beräknas 1 %-enhets ökning av 
ekologiska livsmedel motsvara en årlig kostnadsökning på 480 000 kronor vilket innebär 4,8 
miljoner kronor per år från 2030. Genom en årlig ökning på 1 %-enhet uppnår kommunen 30 
% ekologiskt 2030. I kommande kostupphandling behöver ökning av närproducerade 
livsmedel viktas mot ökning av ekologiska livsmedel och därmed kravställas tydligare än i 
nuvarande avtal. Krav om att redovisa hur andelen närproducerat och ekologiskt ska öka 
under avtalsperioden behöver ställas på entreprenören.
Arbetsutskottet beslutade den 2 december 2020, § 183 att bordlägga 
ärendet. Arbetsutskottet har den 20 januari 2021, § 2 lämnat följande förslag till beslut i 
kommunfullmäktige:

Livsmedelsprogram för Alingsås kommun antas med följande ändringar:
Avsnitt 1, stycke 4 får följande lydelse:
Alingsås kommun strävar efter en god hälsa och minskad klimatpåverkan via:
-minska konsumtion av kött, framförallt rött kött och chark
-vidta åtgärder som minskar matsvinn

Avsnitt 5, stycke 1 (s. 8) får följande lydelse:
Mål: Att öka inköp av närproducerade livsmedel, enligt följande prioritetsordning:
1. Producerat inom radie av 15 mil från Alingsås inom Sveriges gränser.
2. Producerat inom Sverige

Avsnitt 6 (s. 8) får följande lydelse:
Vid inköp av ekologiska livsmedel skall basprodukterna stå i fokus. Med basprodukter avses 
livsmedel som används dagligen och i stora volymer. Vid inköp bör även de mest besprutade 
konventionella livsmedlen ersättas med ekologiska alternativ.
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Kommunstyrelsen
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2021-02-08

Utdragsbestyrkande

KS § 2, forts

Förslag till beslut på sammanträdet
 
 
Karl-Johan Karlsson (C) föreslår att ärendet återremitteras för ytterligare beredning.
 
Boris Jernskiegg (SD), Jens Christian Berlin (L), Lady France Mulumba (KD) och Simon 
Waern (S) föreslår att Karl-Johan Karlssons förslag om återremiss bifalls.
 
Beslutsgång
 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att återremittera ärendet för ytterligare 
politisk beredning.

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:
 
Ärendet återremitteras för ytterligare politisk beredning.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-02-08

Utdragsbestyrkande

§ 3  2020.553 KS  

Taxor och avgifter för Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund 
2021 

Ärendebeskrivning
 
Direktionen för Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund beslutade den 27 november 
2020, § 21, att föreslå kommunfullmäktige i respektive medlemskommun att anta Taxor och 
avgifter 2021 för Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund. Därtill beslutades även att 
direktionen för varje kalenderår (avgiftsår) får besluta om att höja avgiftsbeloppen (fasta 
avgifter och timavgifter) med Prisindex för kommunal verksamhet (PKV).

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 7 december 2020 lämnat följande yttrande:
 
För 2021 har räddningstjänstförbundet reviderat sina taxor och avgifter. Inom ramen för 
revideringen har en översyn av timavgifter och fasta avgifter gjorts och anpassat dessa till 
verksamheten. Inför 2021 har även avgiftsbeloppen räknats upp med Prisindex för 
kommunal verksamhet (PKV). Förslaget innebär att direktionen framöver får besluta om 
årliga avgiftsjusteringar enligt PKV.
 
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 januari 2021, § 3 2021.

Beslut
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige för beslut:
 
1. Taxor och avgifter 2021 för Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund godkänns.

2. Direktionen får för varje kalenderår (avgiftsår) besluta om att höja avgiftsbeloppen
    (fasta avgifter och timavgifter) med Prisindex för kommunal verksamhet (PKV).
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-02-08

Utdragsbestyrkande

§ 4  2019.757 KS  

Förslag om att inte införa valfrihetssystem (LOV) i särskilt boende för 
äldre 

Ärendebeskrivning
 
Kommunfullmäktige beslutade i Flerårsstrategi 2018-2020 för Alingsås kommun om en 
övergripande målsättning om ökad valfrihet och självbestämmande i Alingsås. 
Kommunfullmäktige beslutade 4 september 2019, § 132, att ge nämnderna i uppdrag att 
utreda inom vilka verksamheter som ökad valfrihet kan införas. Den 18 november 2019, § 
97, beslutade vård- och omsorgsnämnden att föreslå kommunfullmäktige att besluta om 
införande av valfrihetssystem (LOV) inom särskilt boende för äldre.

Kommunfullmäktige beslutade den 29 januari 2020, § 2, att vård- och omsorgsnämnden 
skulle införa LOV inom särskilt boende för äldre från och med den 1 januari 2022.

Den 26 oktober 2020, § 72, beslutade vård- och omsorgsnämnden att inte införa LOV inom 
särskilt boende för äldre, då det nu saknas en politisk majoritet för beslutet.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 29 december 2020 lämnat följande yttrande:
 
Politisk majoritet saknas för att införa valfrihetssystem (LOV) inom särskilt boende för äldre.

Det är kommunfullmäktige som har mandat att upphäva egna beslut. Ärendet om att införa 
valfrihetssystem (LOV) inom särskilt boende för äldre från och med 1 januari 2022 bereds 
därför igen med nytt förslag till beslut om att upphäva tidigare beslut den 29 januari 2020, §2.
 
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 januari 2021, § 4 2021 och lämnat följande 
förslag till beslut:
Kommunfullmäktige beslutar att upphäva beslutet den 29 januari 2020, § 2, om att införa 
valfrihetssystem (LOV) inom särskilt boende för äldre.

Förslag till beslut på sammanträdet
 
Boris Jernskiegg (SD) föreslår att ärendet återremitteras.
 
Daniel Filipsson (M) och Simon Waern (S) föreslår att arbetsutskottets förslag till beslut 
bifalls.
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Utdragsbestyrkande

KS § 4, forts
 
Beslutsgång
 
Ordföranden frågar om ärendet ska återremitteras eller avgöras idag och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag.
Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla arbetsutskottets förslag till beslut.

Beslut
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige för beslut:

Kommunfullmäktige beslutar att upphäva beslutet den 29 januari 2020, § 2, om att införa 
valfrihetssystem (LOV) inom särskilt boende för äldre.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-02-08

Utdragsbestyrkande

§ 5  2019.299 KS  

Svar på motion om en ren och prydlig kommun - Pär-Göran Björkman 
(S), Björn Wallin Salthammer (S) och Anita Hedén Unosson (S) 

Ärendebeskrivning
Pär-Göran Björkman (S), Anita Hedén Unosson (S), och Björn Salthammar Wallin (S) har 
den 27 mars 2019, § 63 lämnat in en motion till kommunfullmäktige om att upprätta en 
strategisk plan mot nedskräpning.

Motionärerna föreslår att kommunstyrelsen ges i uppdrag att utarbeta en strategisk plan för 
att minska nedskräpningen i Alingsås kommun.

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade vid sitt sammanträde den 8 maj 2019, §87 att 
lämna motionen till kommunledningskontoret för beredning.

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade vid sitt sammanträde den 22 januari 2020, §11 
att återremittera motionssvaret för ytterligare beredning.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 12 januari 2021 lämnat följande yttrande:
 

I beredningen av ärendet har kommunledningskontoret varit i kontakt med berörda 
förvaltningar för att utreda hur de arbetar med frågorna.

Tjänstemän från samhällsbyggnadskontoret hänvisar till ett flertal åtgärder som vidtas för att 
minska nedskräpningen på allmänna platser i Alingsås kommun. Ett exempel på detta är den 
gatudammsugare som flera gånger i veckan städar gatorna i Alingsås. Dammsugaren drivs 
av el, och bidrar således inte till några ökade koldioxidutsläpp eller till användandet av fossila 
bränslen.

Fler exempel på åtgärder som görs för att minska nedskräpningen är att de traditionella 
öppna soptunnorna byts ut mot nya intelligenta stängbara soptunnor. Fördelarna med dessa 
soptunnor är många. De bidrar bland annat till en effektivisering av sophanteringen då de 
nya soptunnorna förvarnar när det är dags för tömning, till skillnad från de gamla som 
behöver kontrolleras regelbundet. Ytterligare en fördel är att de nya soptunnorna inte längre 
är öppna. Nedskräpningen på allmänna platser sker inte bara av människor, utan även av 
fåglar och andra djur som letar efter mat bland soporna. Med de nya stängda soptunnorna 
kommer inte djuren åt soporna, vilket förhindrar att de sprids utanför soptunnan.

Det finns även planer på effektivare fordon för sophämtning, vilket skulle betyda att 
sophanteringen på allmänna platser kan effektiviseras ytterligare. Avsatta resurser för 
renhållning av kommunens allmänna platser skulle på så vis räcka till fler åtgärder, vilket 
resulterar i ett renare Alingsås.
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Utdragsbestyrkande

KS § 5, forts

Barn- och ungdomsförvaltningen arbetar med barn och elevers förståelse och respekt för 
miljön. Detta är en del av det ordinarie arbetet som sker fortgående i förvaltningens olika 
verksamheter, och som utgår ifrån de mål som finns framskrivna i läroplanerna.

Många av barn- och ungdomsförvaltningens skolor och förskolor deltar årligen i Håll Sverige 
rents skräpplockardagar, under 2020 anmälde sig 25 förskolor och skolor sig till dagarna.

Varje skola och förskola planerar för hur dessa frågor ska implementeras i utbildningen. Det 
är avgörande att pedagogiska övervägningar sker av de som jobbar direkt med barnen och 
eleverna för att säkerställa att det implementeras i den övriga utbildningen på ett effektivt 
sätt. Respekten för vår gemensamma miljö och det arv som ska lämnas till kommande 
generationer är en del av läroplanerna, detta genomsyrar pedagogernas arbete med att 
fostra framtidens alingsåsare.

Kultur- och utbildningsförvaltningen ansvarar för tömning av soptunnor på vissa offentliga 
platser, bland annat kommunala badstränder under sommarhalvåret, vid Nolhaga berg, samt 
vid vissa idrottsanläggningar i tätorten och i Sollebrunn.

Förvaltningen har också administrerat och samordnat sommarjobb för ungdomar under 
2020, där en av arbetsuppgifterna var skräpplockning i Alingsås tätort.

Kommunledningskontoret gör bedömningen att åtgärderna som beskrivs ovan fyller samma 
funktion som en strategisk plan mot nedskräpning.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 januari 2021, § 6 2021 och lämnat följande 
förslag till beslut:
Motionen anses besvarad.

Förslag till beslut på sammanträdet
 
Pär-Göran Björkman (S) föreslår att motionen ska bifallas.
 
Daniel Filipsson (M) föreslår att arbetsutskottets förslag till beslut bifalls.
 
Beslutsgång
 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla arbetsutskottets förslag.
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KS § 5, forts

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:

Kommunledningskontorets yttrande antas som kommunstyrelsens eget.

 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige för beslut:

Motionen anses besvarad.
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§ 6  2020.320 KS  

Svar på motion om framtagande av en långsiktig plan för Nolhaga slott 
och park - Pär-Göran Björkman (S), Simon Waern (S) och Camilla 
Stensson (S) 

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige gav motionen ”Framtagande av en långsiktigt plan för Nolhaga slott och 
park - Pär-Göran Björkman (S), Simon Waern (S), Camilla Stensson (S)” till 
kommunstyrelsen för beredning 2 september 2020 § 72. Kommunstyrelsens arbetsutskott 
uppdrog 30 september § 143, åt kommunledningskontoret att bereda motionen. 
Motionärerna önskar att tillvarata de resurser som Nolhaga slott och park utgör för 
kommunen och föreslår att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att i 
samverkan med samhällsbyggnadsnämnden och kultur- och utbildningsnämnden ta fram en 
långsiktig plan för Nolhaga slott och park.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 19 januari 2021 lämnat följande yttrande:
 

I kommunen pågår ett kontinuerligt arbete att utveckla Nolhagaområdet inom 
kommunledningskontoret, samhällsbyggnadskontoret och kultur- och 
utbildningsförvaltningen. Det strategiska arbetet mot att utveckla Nolhagaområdet till 
besöksmål för såväl boende som besökare har pågått med olika intensitet sedan den 
nuvarande detaljplanens ikraftträdande 2010 och de flesta förändringar som angavs i planen 
har förverkligats, eller är på väg att förverkligas.

Under föregående år träffades en grupp tjänstemän från de tre förvaltningarna för att dra upp 
riktlinjer för vad det gemensamma arbetet kring Nolhaga under ledning av 
stadsträdgårdsmästaren. Framtidsfrågorna har lyfts ur perspektiven besöksnäring, 
evenemang, näringsliv, parkmiljö, aktiviteter, historia, föreningsliv, trafik, miljö och 
exploatering. Grunderna till ett projekt med syfte att utveckla området drogs upp i augusti 
2020 och har pågått under hösten och en förstudie startade i januari 2021.

Samhällsbyggnadskontoret och kommunledningskontoret har under 2019 och 2020 
samarbetat med föreningar och studieförbund som startat odlingar och trädgårdutbildningar i 
Nolhaga Trädgård. Kultur- och utbildningsförvaltningen har arbetat fram förslag till utveckling 
av Nolhagaområdet utifrån motionen från maj 2019 om att levandegöra parker (2019.396 
KS). I september 2020 presenterades ” Alingsås parker – då, nu och framtid” med strategier 
för hur stadens parker i linje med Alingsås vision att bli ”Västsveriges vackraste kulturstad”. 
Där finns förslag på hur Nolhaga slott och slottsparkens outnyttjade kapacitet kan utvecklas 
till ett av Västsveriges mest välbesökta utflyktsmål.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-02-08

Utdragsbestyrkande

KS § 6, forts

För att utveckla Nolhagaområdet till en ännu mer attraktiv plats för invånare och besökare, 
anser kommunledningskontoret att ett målinriktat utvecklingsarbete mot Vision 2040 bäst 
bedrivs i projektform med politisk styrning, förslagsvis med representation från berörda 
nämnder. Projektets mål kan vara både att utveckla området inom befintlig detaljplan samt 
lägga grunden för kommande mål och detaljplanearbete.

Då kommunledningskontoret, samhällsbyggnadskontoret och kultur- och 
utbildningsförvaltningen redan arbetar tillsammans med frågan om en långsiktig plan för 
Nolhaga slott och park, anses motionen besvarad.
 
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 januari 2021, § 7 2021.

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:

1. Kommunledningskontorets yttrande antas som kommunstyrelsens eget.

2. En politisk styrgrupp bestående av presidierna för kommunstyrelsen,
    kultur- och utbildningsnämnden och samhällsbyggnadsnämnden utses.
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige för beslut:

Motionen anses besvarad.

Expedieras till 
KLK-ekonomi, KUN, SBN
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2021-02-08

Utdragsbestyrkande

§ 7  2020.373 KS  

Svar på motion om NPF-säkrad gymnasieutbildning - Camilla Stensson 
(S), Anton César (S) och Simon Waern (S) 

Ärendebeskrivning
Camilla Stensson (S), Anton César (S) och Simon Waern (S) har till kommunfullmäktige den 
30 september 2020, § 117 lämnat en motion om en NPF (neuropsykiatriska funktionshinder)-
säkrad gymnasieutbildning.

Motionärerna föreslår följande:

Kommunfullmäktige ger kultur- och utbildningsnämnden i uppdrag att ta fram ett förslag till en 
sökbar NPF-säkrad gymnasieutbildning på Alströmergymnasiet.

Kommunfullmäktige beslutade den 30 september 2020, § 117 att lämna motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 21 oktober 
2020, § 164 att remittera motionen till kultur- och utbildningsnämnden för besvarande.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 11 januari 2021 lämnat följande yttrande:
 

Kultur- och utbildningsnämnden behandlade motionen den 16 december 2020, § 99 med 
förslaget att motionen ska avstyrkas. Förslaget motiveras bland annat med att stödinsatser 
bör rikta in sig på individuella lösningar utifrån den enskildes behov, i stället för att den 
samlade funktionsvariatonen helt ska styra stödet. I grunden ska alla gymnasieprogram vara 
så kallade NPF-säkrade eftersom elever ska erbjudas stöd enligt 3 kap 2 § skollagen. Att 
hänvisa samtliga elever med NPF-problematik till endast ett specifikt gymnasieprogram 
riskerar att utgöra en indirekt diskriminering. Alla nationella gymnasieprogram måste vara 
öppna för samtliga inom gymnasieskolans målgrupp.

I kultur- och utbildningsförvaltningens utredning den 8 december 2020 som ligger till grund 
för kultur- och utbildningsnämndens förslag redogörs för de satsningar som är befintliga inom 
nämnden i dag. Det framgår att Alingsås kommun i dag aktivt arbetar med trygga övergångar 
från grundskola till gymnasieskola enligt en väl utarbetad struktur. Det finns antagna riktlinjer 
för det kommunala aktivitetsansvaret, som inbegriper de som inte är behöriga till ett nationellt 
gymnasieprogram. Nämnden har säkerställt att elever på Alströmergymnasiet vid behov 
erbjuds stöd och åtgärder inom en kort tidsfrist.

Kommunledningskontoret har inget ytterligare att tillägga, och föreslår därmed att motionen 
ska avslås.
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Utdragsbestyrkande

KS § 7, forts
 
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 januari 2021, § 8 2021.

Beslut
 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige för beslut:
 

Motionen avslås.
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2021-02-08

Utdragsbestyrkande

§ 8  2019.769 KS  

Svar på motion om minskad plastanvändning i kommunen - Camilla 
Stensson (S), Anita Hedén Unosson (S) och Simon Waern (S) 

Ärendebeskrivning
 
Camilla Stensson (S), Anita Hedén Unosson (S) och Simon Waern (S) har den 11 december 
2019, § 256 lämnat in en motion till kommunfullmäktige om minskad plastanvändning.

Motionärerna föreslår att Alingsås kommun tar fram en handlingsplan för minskad 
plastanvändning

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 22 januari 2020, § 21 att lämna motionen till 
kommunledningskontoret för beredning.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 18 december 2020 lämnat följande yttrande:

Genom att minska användningen av plaster och låta ersätta dem med andra material kan 
Alingsås kommun minimera plasternas spridning i naturen och reducera påverkan på både 
miljö och klimat.

Det finns en nationell och internationell vilja att minska plastanvändning. I enlighet med EU:s 
engångsplastdirektiv ska Sverige införa krav och åtgärder för att förebygga och minska 
plastens negativa inverkan på miljön. Införandet av EU:s lagstiftning ska ske stegvis de 
första kraven och åtgärder ska vara införda i svensk lagstiftning senast juli 2021. Härigenom 
kommer kommunernas plastanvändning att minska genom att det kommer att finnas ett 
annat utbud på marknaden.

I dagsläget pågår inom Agenda 2030-arbetet flera olika insatser inom området, såsom att ta 
fram en handlingsplan med klimatåtgärder, samt att kommunen den 9 december 2020 § 167 
har antagit ett klimatlöfte att minska användningen för engångsmaterial i plast. I kommunens 
avfallsplan ”Göteborgsregionen minskar avfallet – avfallsplan för tretton kommuner till 2030” 
som har antagits av Kommunfullmäktige 9 december 2020 § 168 finns det mål för det 
förebyggande arbetet, att avfall från kommunens verksamheter ska minska med 40% per 
heltidsanställd, med delmål att mängden engångsartiklar ska minska med 50%. Likaså 
framgår att återanvändning ska öka i samhället och i kommunens verksamhet.
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Utdragsbestyrkande

KS § 8, forts

Kommunledningskontoret gör en sammantagen bedömning att de åtgärder som har vidtagits 
nationellt och internationellt, liksom de insatser som nu kommer att göras inom Agenda 2030 
och kommunens avfallsplan, kommer att medföra en minskad användning av plast i 
kommunen. Det är i dagsläget viktigt att arbetet med Agenda 2030 och handlingsplan med 
klimatåtgärder prioriteras och att de åtgärder som ska vidtas inom det förebyggande arbetet i 
kommunens avfallsplan verkställs. I detta arbete kommer det att finnas behov av 
handlingsplaner som bryter ner arbetet i delmål. Därmed har behovet av en separat 
kommunal handlingsplan för minskad plastanvändning minskat. I och med att det pågår 
insatser på internationell, nationell och kommunal nivå för att minska plastanvändningen 
inom flera områden bedömer kommunledningskontoret att frågan om att minska 
plastanvändningen är omhändertagen och motionen därmed besvarad.
 
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 januari 2021, § 9 2021.

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:

Kommunledningskontorets yttrande antas som kommunstyrelsens eget.
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige för beslut:

Motionen anses besvarad.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2021-02-08

Utdragsbestyrkande

§ 9  2020.325 KS  

Planprioritering 2021-2022 

Ärendebeskrivning
Alingsås kommuns övergripande planprioritering syftar till att säkerställa den politiska 
viljeinriktningen för kommunens fysiska planering och skapa förutsättningar för att uppnå 
kommunens långsiktiga tillväxtmål.

I enlighet med beslut i kommunfullmäktige den 27 september 2017, § 207 ansvarar 
kommunstyrelsen för att anta en övergripande planprioritering som utgör prioriteringsordning 
för framtagande av detaljplaner, program och översiktsplaner i Alingsås kommun.

Enligt beslut i kommunstyrelsen den 11 september 2017, §158, har kommunledningskontoret

i uppdrag att tillsammans med samhällsbyggnadskontoret ta fram förslag till en övergripande 
planprioritering med särskild hänsyn till Tillväxtprogrammets genomförande.

Beslut om planprioritering 2019-2020 togs senast av kommunstyrelsen den 25 november 
2019, § 207. Enligt beslutet ska revidering av fastställd planprioritering beslutas av 
kommunstyrelsen en gång per år eller vid behov. Av beslutet framgår att 
samhällsbyggnadsnämnden kan besluta om att ompröva prioriteringsordningen av de planer 
som omfattas av standardförfarande.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 13 januari 2021 lämnat följande yttrande:
 

Förslag till planprioritering 2021-2022 utgör prioriteringsordning över politiska planuppdrag 
och planer som har beviljats positivt planbesked. Av förslaget framgår med vilket förfarande 
en plan ska beredas och vilken nämnd som ska besluta om en plans antagande. Syfte, 
omfattning och tidplan beskrivs för varje enskilt planuppdrag. Likaså framgår vilka nya planer 
som har tillkommit sedan beslut om planprioritering togs senast.

Förslag till planprioritering 2021-2022 innehåller övergripande bedömningsgrunder som 
prioriteringsordningen ska ta sin utgångspunkt i. Förslaget ska i huvudsak tillgodose behovet 
av bostäder och kommunal service samt tillgång på mark för att främja näringslivet i Alingsås 
kommun. Övriga planer prioriteras utifrån nytta och behov, från såväl kommunalt perspektiv 
som för den enskilda intressenten.
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Utdragsbestyrkande

KS § 9, forts

I områden där övergripande planering pågår bör detaljplanering avvakta det strategiska 
arbetet och föreslås därför att prioriteras lägre än andra planer. Likaså föreslås planer som 
inte är förenliga med ÖP och FÖP eller planer som inte bedöms bära sig ekonomiskt att 
prioriteras lägre.

Såväl kommunen och kommunägda bolag samt privata aktörer behövs för att förverkliga 
kommunens fastställda mål. Förslag till planprioritering säkerställer därför att det finns en 
balans mellan olika parters intressen av att bidra till Alingsås kommuns utveckling.

Förslaget har tagits fram i dialog med Alingsåshem AB för att säkerställa att 
prioriteringsordningen stämmer väl överens med bolagets planerade investeringar de 
kommande åren.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 januari 2021, § 10 2021 och lämnat följande 
förslag till beslut:
Förslag till planprioritering 2021-2022 godkänns.

Förslag till beslut på sammanträdet
 
Anna Hansson (MP) föreslår att ärendet återremitteras.
 
Beslutsgång
 
Ordföranden frågar om ärendet ska återremitteras eller avgöras idag och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag.
 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla arbetsutskottets förslag till beslut.
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KS § 9, forts

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:

Förslag till planprioritering 2021-2022 godkänns.

Reservation
 
Anna Hansson (MP) reserverar sig till förmån för eget förslag.

Expedieras till 
SBN-plan
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Utdragsbestyrkande

§ 10  2016.647 KS  

Förslag gällande uppdrag om träbyggnadsstrategi 

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen beslutade den 10 oktober 2016, § 203, att ge kommunledningskontoret i 
uppdrag att utarbeta en träbyggnadsstrategi för Alingsås kommun. Denna skulle innehålla 
direktiv och målsättningar, motivera varför och konkretisera hur Alingsås kommun ska främja 
ett ökat träbyggande.

Träbyggnadsstrategin skulle främja en ökad byggnation i trä, i huvudsak av två anledningar. 
Den första var att träbyggnader ska prioriteras utifrån ett arkitektoniskt perspektiv och att 
detta skulle stärka Alingsås som trästad. Den andra var att träbyggnation är önskvärt, 
eftersom det är ett klimatsmart byggmaterial.

Under 2016-2018 tog kommunledningskontoret fram ett förslag till träbyggnadsstrategi, som 
kommunstyrelsen skickade på remiss till samhällsbyggnadsnämnden och AB Alingsåshem 
den 10 december 2018. På denna remiss har samhällsbyggnadsnämnden har svarat i 
oktober 2019. Alingsåshem har inte svarat.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 12 januari 2021 lämnat följande yttrande:
 
I sitt remissvar anger samhällsbyggnadsnämnden flera utmaningar med att anta ett 
styrdokument som endast berör de ambitioner med arkitektur och klimat som kan uppnås 
genom att välja trä som byggnadsmaterial. Anledningen är att både arkitektur och klimat 
påverkas av många fler faktorer än materialvalet och därför behöver hanteras i sin helhet. 
Samhällsbyggnadsnämnden påpekar även att nämnden redan idag ställer krav liknande de 
som lyfts i kommunledningskontorets förslag på träbyggnadsstrategi. Istället för att ta fram en 
träbyggnadsstrategi, föreslår Samhällsbyggnadsnämnden att kommunen tar fram ett 
styrdokument där arkitekturen hanteras i sin helhet, exempelvis ett arkitekturprogram.

Kommunledningskontoret instämmer i samhällsbyggnadsnämndens analys gällande 
träbyggnadsstrategins utmaningar som styrdokument. Bedömningen är att riktlinjer gällande 
arkitektur bör samlas i ett dokument där det är möjligt att ge en samlad inriktning för stadens 
arkitektur och gestaltning, oavsett om det är i ett separat dokument eller om frågan hanteras i 
samband med andra stadsbyggnadsprinciper. I ett samlat dokument kan även andra 
arkitektoniska, riktlinjer som till exempel stadens policy för höga hus införlivas.

Samma princip gäller för arbetet med kommunens klimatpåverkan. På det området finns det 
redan idag styrande dokument som berör de frågor som lyfts i träbyggnadsstrategin. 
Dessutom pågår arbetet med en handlingsplan för klimatåtgärder, som ska vara klar under 
2021.
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KS § 10, forts

I kommunens riktlinje för miljöanpassat byggande anges att: byggnaders stommar och 
fasader ska i huvudsak utföras i trä, om detta inte visar sig olämpligt från till exempel 
estetisk-, konstruktions- eller brandskyddssynpunkt. Av ärendet 2019.212 KS (Svar på 
motion om att upprätta ett program för miljöanpassat byggande) framgår att denna riktlinje är 
i behov av en uppdatering, bland annat för att uppfylla dagens lagstiftning och regler från 
Boverket.

Byggnaders klimatpåverkan kommer inom en nära framtid även att regleras nationellt genom 
Boverkets krav på klimatdeklaration av byggnader, som förväntas träda i kraft år 2022. 
Därefter ska all nyproduktion redovisa sin klimatpåverkan i form av antalet 
koldioxidekvivalenter som den släpper ut under byggnadens livcykel. Istället för att ställa krav 
på ett särskilt utförande kommer framtida klimatkrav på byggnader formuleras genom att en 
maximal utsläppsnivå av koldioxidekvivalenter anges. Därefter blir det upp till byggaktören att 
hitta lösningar som motsvarar kraven. Därmed blir krav kopplade till ett visst materialval 
överflödigt för att reglera byggnaders klimatpåverkan. Troligen kan det även betraktas som 
ett otillbörligt särkrav.

Sedan kommunledningskontoret inrättade en enhet för strategisk samhällsplanering pågår 
en översyn av kommunens styrdokument och arbetssätt kopplade till 
samhällsbyggnadsprocessen. En ambition är att detta arbete ska resultera i en tydligare 
struktur med färre och mer användbara styrdokument. Genom att samla likartade frågor i ett 
styrdokument får riktlinjerna en större verkan. Dessutom underlättar kommunen för externa 
aktörer att tillämpa och använda sig av kommunens riktlinjer, exempelvis vid 
markanvisningar och utveckling av projektförslag. I den översyn som nu pågår har frågan om 
arkitektur och hur Alingsås trästad ska bevaras och utvecklas en självklar roll. I vilket typ av 
styrdokument frågan bör landa i kommer kommunledningskontoret att återkomma till när 
översynen slutförts och dessa styrdokument planeras.

Kommunledningskontorets slutsats är att både Alingsås kommuns och den nationella 
styrningen av de frågor som träbyggnadsstrategin berör har förändrats sedan 2016, då 
kommunledningskontoret fick i uppdrag att ta fram en träbyggnadsstrategi. Med beaktande 
av nuläget gör kommunledningskontoret bedömningen att de frågor som 
träbyggnadsstrategin önskar lyfta redan har omhändertagits i andra arbeten eller ingår i den 
översyn som nu genomförs. Kommunledningskontoret gör därför bedömningen att en 
separat träbyggnadsstrategi inte längre är ett ändamålsenligt styrdokument för att 
omhänderta dessa frågor.
 
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 januari 2021, § 11 2021.
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Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:

Kommunstyrelsen beslutar att införliva frågor som hör till träbyggnadsstrategi i andra 
styrdokument och att inte införa en separat träbyggnadsstrategi.

Expedieras till 
SBN fk
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§ 11  2020.487 KS  

Försäljning av Skogskullen 1 

Ärendebeskrivning
Fastigheten Skogskullen 1 är belägen i Stadsskogen vid cirkulationsplatsen 
Stadsskogsgatan/Skogskullegatan. Fastigheten omfattas av detaljplan 155Ä och har en areal 
om 5883 m2.

På fastigheten finns möjlighet att uppföra cirka 70-100 bostäder. Utöver bostäder möjliggör 
detaljplanen centrumverksamhet i entrevåning, vård och småverksamheter (ej störande). 
Detaljplanen är mycket flexibel och reglerar varken gestaltning eller placering av byggnader i 
någon nämnvärd utsträckning.

Kommunstyrelsen beslutade vid sitt sammanträde den 14 november 2016, § 217 att 
fastigheten ska säljas via anbudsförfarande, baserat på stort intresse hos exploatörer att 
förvärva fastigheten. Intresset är fortsatt mycket stort hos exploatörer att förvärva och 
bebygga fastigheten.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 12 januari 2021 lämnat följande yttrande:

Skogskullen 1 är den sista obebyggda fastigheten i kommunal ägo utmed Stadsskogsgatan. 
Den framtida byggnationen på fastigheten kommer att sätta en tydlig prägel på omgivningen. 
Bebyggelsen kommer enligt gällande detaljplan att nå en höjd av sju våningar i den södra 
delen av fastigheten och fem våningar i norra delen mot Stadsskogsgatan. Det är därför 
viktigt att kommande byggnation överensstämmer med kommunens ambition och önskemål 
för fastigheten.

Ett anbudsförfarande ger kommunen viss möjlighet att styra gestaltningsmässiga kvaliteter 
genom så kallade skall-krav, men möjligheten är begränsad. Kraven måste vara mätbara, 
tydliga och lätta att följa upp. Skall-krav lämpar sig bättre för exempelvis upplåtelseform, 
minsta bruttoyta och andra liknande mätbara faktorer.

Ett mer lämpligt förfarande för att säkerställa att bebyggelsen som kommer till stånd på 
fastigheten håller god kvalitet är att genom en markanvisningstävling låta exploatörer lämna 
förslag på hur de önskar bebygga fastigheten. Kommunen kommer då i inbjudan att definiera 
ett antal bedömningsgrunder, viktade mot varandra med hjälp av ett poängsystem, för att ge 
en samlad bedömning av förslagen. Exploatören som har lämnat det förslag med högst 
totalpoäng erbjuds att köpa marken, under förutsättning att tävlingsförslaget efterlevs.
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Fördelen med ett tävlingsförfarande jämfört med ett anbudsförfarande, är att 
bedömningsgrunderna kan utformas på så sätt att poäng utdelas enligt en definierad skala 
beroende på hur väl förslaget uppfyller angivna bedömningsgrunder. Till skillnad från ett 
skall-krav som endast kan vara uppfyllt eller ej uppfyllt. Många kvalitetsmässiga och 
gestaltningsmässiga principer är svåra att följa upp med skall-krav, eftersom kraven blir för 
otydliga och öppna för tolkning för att ha någon praktisk verkan. Det skulle även krävas 
orimligt många krav i avtalen för att säkerställa att kvalitéerna efterlevs.

Kommunledningskontoret gör därför bedömningen att fastigheten Skogskullen 1 bör säljas 
genom en markanvisningstävling och inte genom anbudsförfarande för att säkerställa att 
kommande byggnation håller hög kvalitet.
 
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 januari 2021, § 12 2021.

Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:

1. Kommunstyrelsens beslut den 14 november 2016, § 217 om att sälja fastigheten
   Skogskullen 1 genom ett anbudsförfarande upphävs.

2. Kommunledningskontoret får i uppdrag att genomföra en markanvisningstävling
    för fastigheten Skogskullen 1.

Expedieras till 
Klk-exploatering
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Direktanvisning avseende del av Noltorp 1:6 

Ärendebeskrivning
KKP Utveckling AB och Melltorp Holding AB har gemensamt inkommit till Alingsås kommun 
med en formell förfrågan om markanvisning av yta som inkluderar del av fastigheten Noltorp 
1:6. Markytan omfattas av cirka 3 000 kvadratmeter och är i gällande detaljplan utlagd som i 
allmän plats park. Genomförandetiden för detaljplanen har gått ut.

Exploatörerna har för avsikt att ansöka om planbesked i syfte att genom planläggning 
möjliggöra bebyggelse av cirka 14 radhus i bostadsrättsform, i enlighet med bifogat förslag.

Kommunen tillämpar tre metoder för markanvisning; direktanvisning, anbudsförfarande och 
markanvisningstävling. Direktanvisning kan ges när marknadens aktörer eller de kommunala 
bolagen har ett markbehov och då kommunstyrelsen inte bedömer att det föreligger något 
behov av anbud eller tävling. Direktanvisning kan också motiveras om en byggherre själv 
funnit och föreslagit ett område för bebyggelse.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 12 januari 2021 lämnat följande yttrande samt 
förslag till beslut:
 
KKP Utveckling AB och Melltorp Holding AB har själva funnit och föreslagit platsen som 
lämplig för bostadsbebyggelse.

Kommunledningskontoret bedömer föreslagen plats som lämplig ur ett förtätningsperspektiv. 
Förslaget bedöms tillgodose ett behov av radhus som efterfrågas i kommunen. Platsen 
möjliggör utnyttjande av befintliga kommunikationsmöjligheter där kommunal service och 
infrastruktur finns utbyggd sedan tidigare.

Föreslagen byggnation tar del av befintlig grönyta i anspråk. I samband med planläggningen 
bör särskild hänsyn tas till befintlig lekplats så att byggnation och lekplats kan samordnas på 
ett ändamålsenligt sätt. Kommunledningskontoret har bearbetat förslaget tillsammans med 
samhällsbyggnadskontoret och exploatören har anpassat projektidén efter de synpunkter 
som lämnats av förvaltningarna.

Exploatörerna initierar planarbetet genom ansökan om planbesked. Sökanden bekostar 
planarbetet i sin helhet.
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Kommunledningskontoret avser att teckna markanvisningsavtal med exploatören när beslut 
om markanvisning har tagits. Avtalet innebär att exploatören ges möjlighet att med ensamrätt 
förhandla med kommunen om överlåtelse av den del av fastigheten som avses.

Innan detaljplanen antas ingås ett marköverlåtelseavtal som reglerar köpevillkor och 
detaljplanens genomförande. För att säkerställa att fastigheten överlåts till ett 
marknadsmässigt värde, genomförs en oberoende värdering av fastigheten i samband 
överlåtelse.
Förslag till beslut i kommunstyrelsen:
KKP Utveckling AB och Melltorp Holding AB tilldelas markanvisning för del av fastigheten 
Noltorp 1:6.

Tillväxtchef bemyndigas att underteckna markanvisningsavtal med KKP Utveckling AB och 
Melltorp Holding för del av fastigheten Noltorp 1:6.

Tillväxtchef bemyndigas att underteckna marköverlåtelseavtal med KKP Utveckling AB och 
Melltorp Holding AB för del av fastigheten Noltorp 1:6.
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Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 januari 2021, § 13 2021 och lämnat följande 
förslag till beslut:
1. KKP Utveckling AB och Melltorp Holding AB tilldelas markanvisning för del av fastigheten 
Noltorp 1:6.

2. Tillväxtchef bemyndigas att underteckna markanvisningsavtal med KKP Utveckling AB
     och Melltorp Holding  AB för del av fastigheten Noltorp 1:6.

3. Tillväxtchef bemyndigas att underteckna marköverlåtelseavtal med KKP Utveckling AB
    och Melltorp Holding AB för del av fastigheten Noltorp 1:6.
 

Förslag till beslut på sammanträdet
 
Boris Jernskiegg (SD) föreslår att ärendet avslås.
 
Beslutsgång
 
Ordföranden ställer Boris Jernskieggs avslagsförslag mot arbetsutskottets förslag till beslut 
och finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla arbetsutskottets förslag.
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Omröstning begärs.
Följande beslutsgång godkänns:
 
Ja-röst för bifall till arbetsutskottets förslag.
Nej-röst för bifall till Boris Jernskieggs förslag att avslå ärendet.
 
Ja                                                                                   Nej                
Simon Waern (S)                                                           Boris Jernskiegg (SD)
Anita Hedén Unosson (S)                                              Glenn Pettersson (SD)
Pär-Göran Björkman (S)
Angelika Wais (S)
Karin Schagerlind (M)
Karl-Johan Karlsson (C)
Susanna Nerell (C)
Klas Åkerlund (L)
Karin Josefsson (L)
Lady France Mulumba (KD)
Martin Lindberg (V)
Anna Hansson (MP)
Daniel Filipsson (M)
 
Med13 ja-röster mot 2 nej-röster beslutar kommunstyrelsen att bifalla arbetsutskottets 
förslag.
Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.

Beslut
Kommunstyrelsens beslut:

1. KKP Utveckling AB och Melltorp Holding AB tilldelas markanvisning för del av fastigheten 
Noltorp 1:6.

2. Tillväxtchef bemyndigas att underteckna markanvisningsavtal med KKP Utveckling AB
     och Melltorp Holding  AB för del av fastigheten Noltorp 1:6.

3. Tillväxtchef bemyndigas att underteckna marköverlåtelseavtal med KKP Utveckling AB
    och Melltorp Holding AB för del av fastigheten Noltorp 1:6.

Reservation
Boris Jernskiegg (SD) reserverar sig till förmån för eget förslag.

Expedieras till 
SBN-plan
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Försäljning av del av Tuvebo 1:34 och Tuvebo 1:30 inom detaljplan 189 

Ärendebeskrivning
Området som föreslås säljas är beläget inom DP 189, Bostäder m.m. vid Prästerydsvägen 
och utgörs idag av del av Tuvebo 1:34 och Tuvebo 1:30. Lantmäteriförrättning ska 
genomföras för att bilda en fastighet som överensstämmer med gällande detaljplan.

Området är cirka 5 835 m2 och användningen enligt gällande detaljplan är B1 (Bostäder, 
även särskilda boendeformer), D (Vård m.m.) och S1 (Förskola, fritidshem m.m.).

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 12 januari 2021 lämnat följande yttrande:
 
Kommunledningskontoret har kontaktat tjänstepersoner på Vård- och Omsorgsförvaltningen 
samt Barn- och Ungdomsförvaltningen för att utreda om området är aktuellt för etablering av 
lokaler för deras verksamhet. Förvaltningarna har meddelat att de inte är intresserade av 
området.

Bolaget Trivebo AB har vunnit en anbudstävling för del av fastigheten Nolby 38:24 (Bostäder 
vid Frostvägen) initierad av kommunen 2017. Kommunen ställde i anbudstävlingen som krav 
att bostäderna skulle upplåtas med hyresrätt och att 50% av den totala boytan skulle utgöras 
av små lägenheter mindre än 36 m2.

På grund av de geotekniska förutsättningarna som råder på fastigheten Nolby 38:24 har 
marken visat sig vara olämplig för byggnation. Del av fastigheterna Alingsås Tuvebo 1:34 
och Alingsås Tuvebo 1:30 föreslås därför säljas till Frostvägen Fastighets AB (Trivebo AB) 
med samma villkor som gällde vid anbudstävlingen, för att tillgodose det behov den tänkta 
byggnationen vid Frostvägen skulle ha tillgodosett.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 januari 2021, § 14 2021.

Beslut
 
 
Kommunstyrelsens beslut:
 

Tillväxt- och exploateringschefen får i uppdrag att underteckna marköverlåtelseavtal 
avseende del av Tuvebo 1:34 och Tuvebo 1:30 med Frostvägen Fastighets AB.

Expedieras till 
Klk-exploatering
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§ 14  2020.565 KS  

Handlingsplan Informationssäkerhet i Alingsås kommun 2021 

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige antog den 11 december 2019, § 237, Informationssäkerhetspolicy för 
Alingsås kommun. Policyn innehåller Alingsås kommuns långsiktiga mål, viljeinriktning och 
övergripande principer gällande informationssäkerhetsarbetet i kommunen. Av policyn 
framgår att kommunstyrelsen ska fastställa en årlig handlingsplan för arbetet med 
informationssäkerhet.

Handlingsplan för informationssäkerhet 2020 handlade främst om framtagande och 
fastställande av Riktlinjer för informationssäkerhet. Kommunstyrelsen fastställde riktlinjerna 
vid sammanträdet den 7 december 2020, § 192.

Beredning
 
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 14 januari 2021 lämnat följande yttrande:
 
Förslaget till Handlingsplan för informationssäkerhet i Alingsås kommun 2021 innehåller 
kortsiktiga mål (1 år) med tillhörande aktiviteter.

Riktlinjer för informationssäkerhet ska fungera som ett ramverk och användas som ett 
redskap för att förbättra säkerheten av organisationens hantering av information. Fokus 
under 2021 föreslås vara att implementera riktlinjerna i organisationen genom olika riktade 
aktiviteter.

Arbetet är uppdelat i kvartal och nedan följer en kort sammanfattning vad som föreslås ske i 
respektive kvartal:

Under kvartal ett kommer fokus vara att genomföra utbildningsinsatser, initialt på 
ledningsnivå. Därtill ta fram e-utbildning för chefer och medarbetare gällande 
informationssäkerhet. Vidare påbörjas arbetet med att ta fram en systemförvaltarmodell.

Under kvartal två fortsätter arbetet med framtagande av e-utbildning för chefer och 
medarbetare samt systemförvaltarmodell. Informationssäkerhetsnätverk startar upp och 
analysarbetet per verksamhet påbörjas.

Under kvartal tre kommer utbildningsinsatser genomföras på lednings- och medarbetarnivå. 
E-utbildning skickas ut till chefer och medarbetare. Informationssäkerhetsnätverket fortsätter 
sitt analysarbete. En systemförvaltarmodell implementeras genom nätverket.

Under kvartal fyra sker fortsatt utbildningsinsatser på lednings- och medarbetarnivå. 
Informationssäkerhetsnätverk fortsätter med sitt analysarbete och påbörjar arbete med att 
genomföra en informationsklassning per verksamhet.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 20 januari 2021, § 15 2021.
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Beslut
KS § 14, forts
 
Kommunstyrelsens beslut:

Handlingsplan för informationssäkerhet i Alingsås kommun 2021 antas.

Expedieras till 
Samtliga nämnder, förvaltningar och bolag
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§ 15  2021.021 KS  

Åläggande av gångbanerenhållning 

Ärendebeskrivning
Det åligger fastighetsinnehavare inom område med detaljplan, där kommunen är huvudman 
för allmänna platser, att utföra renhållnings- och snöröjningsåtgärder samt liknande åtgärder 
utanför fastigheten som behövs för gångtrafik.
Samhällsbyggnadsnämnden har i beslut den 19 oktober 2020, § 209, angett att det är ett 
bekymmer när de åtaganden och utföranden som åligger fastighetsinnehavaren inte följs. 
Nämnden beslutade att följa det av Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) framtagna 
cirkulär 18:16 och därtill införa ett vite om 15 000 kr om en fastighetsägare inte utför sina 
åtaganden.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 1 februari 2021 lämnat följande yttrande samt 
förslag till beslut:
I samhällsbyggnadsnämndens beslut den 19 oktober 2020, § 209, anges att de problem som 
uppstår då fastighetsägare inte tar ansvar för de åtaganden som gäller för 
gångbanerenhållning är svårhanterliga för kommunen. Därtill anges att de nu tillgängliga 
åtgärder som kommunen kan vidta är upprättande av tillsynsärenden, alternativt att 
kommunen åtgärdar problemen genom att exempelvis klippa de buskar som växer ut mot 
kommunala ytor. Den förstnämnda åtgärden är tidskrävande och det andra alternativet som 
syftar till att minska påverkan på framkomlighet och trafiksäkerhet medför ingen ekonomisk 
kompensation för utfört arbete.
 
Enligt 12 § i lag (1998:814) med särskilda bestämmelser om gaturenhållning och skyltning 
får kommunen besluta om de förelägganden och förbud i ett enskilt fall för att denna lag eller 
föreskrifter meddelande med stöd av lagen ska efterlevas. Sådant föreläggande eller förbud 
kan förenas med vite. Kommunfullmäktige behöver besluta om införandet av vite om 15 000 
kr. Som underlag till förslaget används SKR:s cirkulär 18:16. Bilagor till cirkuläret i form av 
underlag och kommentarer bifogas till ärendet.
Kommunledningskontoret har vid avstämning med samhällsbyggnadskontoret informerats 
om att den administration som följer med förslaget kan hanteras med befintliga resurser. 
Vidare har kommunledningskontoret informerats om den process som följer då 
fastighetsägare inte utför sina åtaganden. Då brister observeras informeras fastighetsägaren 
som ska vidta åtgärder inom en given tidsfrist. Efter angiven tidsfrist stäms eventuella 
åtgärder av och därefter följer ett vite om åtgärder ej vidtagits. Därtill har 
samhällsbyggnadskontoret möjlighet att själva åtgärda kvarstående brister. 
Kommunledningskontoret förtydligar att samhällsbyggnadsnämnden måste ansöka hos 
domstol om att vitet ska verkställas.
 
Förslag till beslut i kommunfullmäktige:
Samhällsbyggnadsnämndens beslut om införande av vite om 15 000 kr då en 
fastighetsägare inte utför sina åtaganden godkänns.
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Beslut
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige för beslut:
 
Samhällsbyggnadsnämndens beslut om införande av vite om 15 000 kr då en 
fastighetsägare inte utför sina åtaganden godkänns
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Rekryterings- och avgångsprocess 

Ärendebeskrivning
Utifrån pågående aktiviteter inom ramen för verksamhetens planerade utveckling, samt 
aktuell dialog med kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-02-03 angående nuvarande 
process vid rekrytering och avslut av anställningar, föreslås nu förstärkt rekryteringsprocess 
samt förändrat beslutsmandat vid avgångsprocess, samt att utökade dialogtillfällen kring HR-
frågor förs in systematiskt i den politiska organisationen.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 4 februari 2021 lämnat följande yttrande samt 
förslag till beslut:

Kommunledningskontoret har tagit fram förslag till förstärkt rekryteringsprocess, utöver de 
normala kontroller som genomförs idag inför en nyanställning. Det finns behov av två 
utökade kontrollsteg i rekryteringsprocessen. De nya stegen är bakgrundskontroll, ex CV-
granskning, samt säkerhetskontroll. Dessa kontrollsteg ska användas vid särskilda behov 
och är inga generella kontroller som alltid genomförs vid rekrytering. De föregås alltid av en 
riskbedömning kopplat till aktuell funktion och därefter fattas beslut om genomförande av 
rekryterande chef i dialog med personalchef.

Alingsås kommuns kontroller vid rekrytering föreslås kompletteras enligt följande:

För samtliga tjänster gäller:
• Referenstagning
• Intyg och betyg
• ID-kontroll

För vissa tjänster gäller utöver detta:
• Yrkeslegitimation
• Belastningsregister

Efter särskild riskbedömning kan följande kontroller göras:
• Bakgrundskontroll
• Säkerhetskontroll
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Som en del i att kvalitetssäkra process vid avgång föreslås utökad politisk dialog med 
kommunstyrelsens arbetsutskott och kommunstyrelsens presidium.

HR frågor tas upp löpande som ståendepunkt på kommunstyrelsens arbetsutskott en gång i 
månaden för genomgång av aktuell statiskt och dialog om aktuella HR frågor. Utöver detta 
så införs utökad dialog med kommunstyrelsens presidium för löpande information och dialog 
om pågående processer.

När det gäller beslutsmandat för individuella överenskommelser överstigande 3 månadslöner 
föreslås en förändrad beslutsordning. Att det är kommundirektören som får mandat att 
besluta i dessa personalärenden i hela kommunen, detta innebär därmed att 
kommunstyrelsens reglemente och delegationsordning behöver revideras.
 
Förslag till beslut i kommunstyrelsen:
1.Kommunledningskontoret får i uppdrag att införa utökad bakgrundskontroll, samt 
säkerhetskontroll efter särskild riskbedömning.

2.Kommunledningskontoret får i uppdrag att ändra i kommunstyrelsens reglemente, samt att 
ändra i kommunstyrelsens delegationsordning och ge kommundirektören delegation på att 
fatta beslut om individuella överenskommelser överstigande 3 månader.

3. Kommunledningskontoret får i uppdrag att införa HR-frågor som stående punkt varje 
månad till kommunstyrelsens arbetsutskott, samt att presidiet löpande informeras om 
pågående HR processer.

Förslag till beslut på sammanträdet
 
Anna Hansson (MP) föreslår att punkt 2 får följande lydelse:
Kommunledningskontoret får i uppdrag att lämna förslag på ändringar i kommunstyrelsens 
reglemente, samt i kommunstyrelsens delegationsordning: ge kommundirektören delegation 
på att fatta beslut om individuella överenskommelser överstigande 3 månader.
 
Beslutsgång
 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla Anna Hanssons ändringsförslag.
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Beslut
 
Kommunstyrelsens beslut:

1.Kommunledningskontoret får i uppdrag att införa utökad bakgrundskontroll, samt 
säkerhetskontroll efter särskild riskbedömning.

2.Kommunledningskontoret får i uppdrag att lämna förslag på ändringar i kommunstyrelsens 
reglemente, samt i kommunstyrelsens delegationsordning: ge kommundirektören delegation 
på att fatta beslut om individuella överenskommelser överstigande 3 månader.

3. Kommunledningskontoret får i uppdrag att införa HR-frågor som stående punkt varje 
månad till kommunstyrelsens arbetsutskott, samt att presidiet löpande informeras om 
pågående HR processer.

Expedieras till 
Personalchef, kommunjurist
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§17

Redovisning av delegeringsbeslut

Delegationsbeslut
 2021.001 KS-001  Kommundirektör - Enligt punkt 3.8, beslut om attesträttigheter

 2021.011 KS-003  Delegationsbeslut kommundirektör - Enligt punkt 5.1 Remissvar för 
detaljplan omvandlingsområde Färgens östra strand

 2020.507 KS-008  Delegationsbeslut kommunstyrelsens ordförande - Enligt punkt 1.1 
Ansökan om investeringsbidrag från Gerdskens BK

 2018.704 KS-009  Delegationsbeslut tillväxt- och exploateringschef - Enligt punkt 5.17 
Undertecknande av avtal med Crabat AB om hantering av geodata
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Meddelanden

Beslutsunderlag
 Månadsrapport december - finansrapport Alingsås kommunkoncern
 Månadsrapport december - beloppsgränser och saldon
 Månadsrapport december - överlikvid
 Månadsrapport januari - finansrapport Alingsås kommunkoncern
 Månadsrapport januari - beloppsgränser och saldon
 Månadsrapport januari - överlikvid
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